

## Fællesmøde for områder i DK. Afholdt i Vejle d. 19.04.97

Mødet blev åbnet kl. 14.00.

Sindsrobøn

Lonni fra København blev valgt til ordstyrer.

Oplæsning af NA's 12 traditioner (Kort version)

Martin fra Sydjylland blev valgt til referent.

Præsentationsrunde:

Torben, Ole, Keld, Poul Erik, Antonio, Lone, Dorthe, Uffe, Christina, Flemming, Bjarne, Cliff, Theis, Bob, John, Nicolai, Johnny, Janne, Martin, Henning, Helle, Marek, Antonio, Gert, Jesper, Henrik og Lonni.

Følgende områder var repræsenteret ved OSR: Storstrøms Amt, Århus Amt, Sydjylland, Nordjylland og Fyn. Kbh. var ikke repræsenteret ved OSR, men var tilstede som observatører.

Referatet fra sidste møde blev oplæst og godkendt.

Dagsorden for dagens møde oplæses.

Det debatteres hvorvidt alle eller kun OSR'erne skal have taleret. Det besluttet at kun OSR giver tilbagemelding vedrørende sidste møde, men at alle skal kunne komme med indlæg under punktet evt.

Tilbage melding fra OSR'erne angående punkterne på sidste møde:

Ole fra Storstrøms Amt: Området havde en positiv oplevelse af mødet i Odense. OSK foretager en grundig selvransagelse. Området der befinder sig i opbygningsfasen arbejder meget med 1. Tradition, har stabilt om end lille fremmøde til OSK møder. OSK er udvidet til at omfatte hele Storstrøms Amt. En del grupper er dog stadig ikke repræsenteret. Med hensyn til hensigtserklæringen har den vakt en hel del uro i området, der har indtil flere store behandlingscentre. Nogle opfatter den som et slag i en krig mod behandlingscentre, mens en del dog kunne se noget rigtigt i det og hilser debatten velkommen. Storstrøms Amt har ingen nye forslag til landsmødet.

Jesper fra Fyn: OSK er 100% positivt indstillet til dannelse af et DSK. Der er stor interesse for service i området og man arbejder på at arrangere en NA-lejr på Drejv. Området lægger stor vægt på 1. og 5. Tradition og ønsker at vi laver en DK-mødeliste og et DK-konvent. OSK har gang i et oversættelsesudvalg. Fyn laver ikke selvransagelse på OSK plan, da de ikke kan se en sådan tjener noget formål. OSR har ingen tilbagemelding på hensigtserklæringen og oplyser i den forbindelse at de ikke forstår meningen med denne.

Henning fra Nordjylland: Området føler sig ikke parat til dannelse af et egentligt DSK, men ser gerne at vi starter med at danne et samarbejdsudvalg, der dog gerne må lave et noget konstruktivt arbejde. Området er kun indstillet på at sende deres OSR til møder i dette forum. Med hensyn til hensigtserklæringen henviser OSR til 1., 5. Og 10. trad. Nordjylland takker dog Århus for oplægget, men vil ikke rodes ind i noget. Omkring workshops ønsker området at samarbejdsudvalget (Herefter benævnt SU) tager initiativ til afholdelse af sådanne og uddelegerer de praktiske opgaver. OSR oplyser endvidere at Nordjylland medbringer et forslag til en styrkelse af NA-Danmark.

Christina fra Århus Amt: Området har lavet selvransagelse og denne har resulteret i omlægning af såvel møde- som servicestruktur. Århus har problemer med privatpersoner, der laver selvbestaltet H & I arbejde i kriminalforsorgens institutioner. OSK har afholdt et PI-møde med stor succes og referatet af dette medfølger det ordinære OSK-referat fra Århus. Århus søger at mindske problemet med misinformation ved at give reel NA-information. På PI mødet viste det sig da også, at spørgerne havde allehånde forskellige opfattelser af NA erhvervet via andenhåndsoplysninger og NA-medlemmer, der tilkendegiver personlige holdninger som værende NA's. Århus modtager gerne respons fra de øvrige områder med erfaringer om information / misinformation. Områdets oversættelseskommite har modtaget en oversættelsesvejledning fra W.S.O. Denne beskriver grundigt betydningen af de enkelte nøglebegreber, så valget af ord til oversættelsen bliver lettere. De interesserede områder modtager en kopi af denne vejledning.

Flemming fra Sydjylland: O.S.K. har lavet selvransagelse området fungerer efter at de værste fødselsvanskeligheder er overstået godt. Man får nu en del konstruktivt arbejde fra hånden. Heraf kan nævnes: Mødeliste/helplineudvalg som fremstiller og opdaterer mødelister efter henvendelse fra grupper der ønsker optagelse i denne og i nær fremtid starter helpline for Narcotics Anonymous Sydjylland. Området har nedsat et aktivitetsudvalg, som barsler deres første arrangement, UNITY-DAG den 3. Maj på aktivitetshuset i Vejle. Ønsker et egentligt DSK, men tilslutter sig at det foreslåede SU, først kommer til at fungere. OSR giver i øvrigt udtryk for tvivl om hvilket mandat han fra områdets side har til at træffe beslutninger. Med hensyn til hensigtserklæringen er det Sydjyllands holdning at problemet er reelt nok, men at løsnings-

forslaget er en mistillidserklæring til gruppesamvittigheden (Og dermed til en kærlig Gud, som han udtrykker sig i denne). Syddjylland hilser dog debatten velkommen og henleder samtidig opmærksomheden på at også andre NA-medlemmer end eksempelvis professionelle behandlere kan have habilitetsproblemer i forhold til andre. Det kan f.eks. være medlemmer med personlig gennemslagskraft i kraft af bedre formuleringsevner end andre. Med hensyn til at støtte NA-DK håber Syddjylland på et overskud fra UNITY-DAG som tænkes anvendt til afholdelse af diverse workshops. (Oversættelsesdabat, H&I m.m.).

Eventuelt: Der foreslåes følgende emner til debat under punktet eventuelt:

1. Hvad gør vi, når privatpersoner signalerer NA ?
2. Skal vi have en DK-mødeliste
3. Forslag om afholdelse af workshops
4. Skal vi fortsat mødes hver 3. Måned og skal vi danne et SU som et beslutningsdygtigt forum ?

Herefter blev debatten noget usammenhængende og nogen gange blev der bragt holdninger til helt andre emner ind i debatten. Det skal dog alligevel forsøges her at referere hovedpunkterne i debatten:

Ad 1: Nordjylland oplyser, at de har fundet det nødvendigt at sende breve til privatpersoner, der bruger NA-navnet; mens Fyn klarer problemet ved at de (OSK) taler med folk når de møder dem. Indlægene i debatten varierede imellem yderpunkterne:

- a) At det ikke er et NA-problem og at det sikkert vil gå over af sig selv hvis vi holder op med at tale om det og vi i stedet koncentrerer os om at lave nogle DK-mødelister.
- b) At det i høj grad er et NA problem og at vi, for at beskytte fællesskabet, må lade være med at feje noget ind under gulvtæppet men derimod reagere mod misbrug af NA-navnet venligt men bestemt.

Generelt er holdningen den at den mest effektive metode til standsning af misinformation er reel NA-information(PI). Det er essentielt at *VI* (ikke *jeg*) viderebringer NA-budskabet.

Det besluttes at opfordre alle områderne til at medbringe et forslag til ordlyden af et brev til institutioner, der misbruger NA-navnet. Disse forslag vil så danne udgangspunkt for udarbejdelse af et enslydende brev der kan bruges af alle områder i tilfælde af konstateret misbrug.

Ad 2: Der var ikke opbakning bag forslaget om at lave DK-mødelister på nuværende tidspunkt. Det må blive op til et fremtidigt DK-forum evt. at tage et sådant initiativ.

Ad 3: Omkring workshops oplyser Nordjylland at en del af overskuddet fra NOKNA1, 6.000 kr kan anvendes til afholdelse af workshops m.m. Sydjylland er også villige til at lade en del af eventuelt overskud fra UNITY-DAG tilfalde et sådant arrangement, og ønsker at et fremtidigt SU tager initiativ til et sådant.

Ad 4: Det besluttet at nedsætte et beslutningsdygtigt forum i form af et samarbejdsudvalg, der vælger betroede tjenere blandt interesserede.

Det henstilles til OSR/OSS at få afklaret deres mandat hos områderne samt at sætte sig grundigt ind i serviceorienteret litteratur (koncepter, guidelines m.v.).

Det besluttet at udbetale 254 kr til Birgitte fra Vordingborg til dækning af udgifter ved deltagelse i mødet i Odense. Beløbet udbetales af de 1.000 kr, der henstår fra det tidligere DSK.

Der vedtages følgende dagsorden for næste møde (beslutningsdygtigt SU):

1. Sindsrobøn
2. Oplæsning af NA's 12 koncepter for service.
3. Præsentationsrunde
4. Oplæsning og godkendelse af referat
5. Tilbage melding fra OSR'erne (Inklusive afklaring af mandat)
6. Valg af kasserer
7. Fremlæggelse af forslag til udformning af brev til behandlingsinstitutioner.
8. Navne på servicevillige fra de forskellige områder, der vil deltage i at arrangere workshops.
9. Vedtagelse af retningslinier for SU
10. Eventuelt
11. Vedtagelse af ny dagsorden
12. Ny mødedag og sted

Næste møde vil blive den 19. Juli kl. 14:00 i Strandparken 6, kld i Århus.

**Forsøg med service !**

**Det fungerer !**